
Zpravodaj 2017Zpravodaj 2017Zpravodaj 2017www.obecpaclavice.cz

pravodaj
Obce PačlaviceZ

obec @ obecpaclavice.cz telefon: 573 372 016 č́ıslo 1/2017

Slovo starosty obce
Vážeńı spoluobčané, i letos Vám chceme Zpravoda-
jem Obce Pačlavice ṕısemnou či jeho internetovou
formou p̌redat z našeho hlediska ty nejpodstatněǰśı
informace o děńı v Pačlavićıch, Pornićıch a ve Lhotě
za uplynulý rok 2016 a v některých pasáž́ıch na-
značit i plány do budoucna.

Dovoĺım si tvrdit, že p̌ŕımo zmrtvýchvstáńı prodělal
projekt Pačlavice – zkvalitněńı ubytovaćıch kapacit
a rekonstrukce kuchyně. Od roku 2011 prob́ıhalo
jednáńı s ministry práce a sociálńıch věćı. V roce
2015 za ministryně Marxové a podpory Zĺınského
kraje se podǎrilo vyjednat dotaci. Daľśı rok prob́ıhala
p̌ŕıprava projektové dokumentace. Akce je rozdělena
do dvou etap.

Ta prvńı, která už je v současné době v plném
proudu, zahrnuje rekonstrukci staré stodoly za
zámkem v areálu Sociálńıch služeb, jež se proměńı
v moderńı ubytovaćı zǎŕızeńı pro patnáct klient̊u
a jej́ı součást́ı bude i nová kuchyně s j́ıdelnou
pro personál. Náklady na realizaci, kterou provád́ı
firma Pozimos, čińı 23 629 449 Kč bez DPH. Obec
si vzala na tuto stavbu úvěr 12 000 000 Kč za
velmi výhodných podḿınek, od Zĺınského kraje
obdržela dotaci 3 000 000 Kč a dotace z ministerstva

práce a sociálńıch věćı čińı 8 772 648 Kč. Z důvodu
p̌ŕıstupu k rekonstruované stodole jsme byli nuceni
vykoupit pozemky parcelńıch č́ısel 13 a 1878/41
včetně ťŕı sil od České provincie Kongregace Milo-
srdných sester sv. Vincence de Paul za 23 808 Kč.

Dále byla provedena nutná demolice sil z kva-
litńıho železobetonu, která stála 526 063 Kč. Sila
p̌rekážela p̌ri stavebńıch praćıch a pokud by se bou-
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rala až po dokončeńı nového pavilonu, mohlo by vi-
nou extrémńı prašnosti doj́ıt ke znehodnoceńı jeho
fasády.

Druhá etapa je ve fázi podané žádosti na Mi-
nisterstvu práce a sociálńıch věćı České repub-
liky s možnost́ı schváleńı p̌ŕıpadné dotace ve výši
75 %. Bude zahrnovat rekonstrukci budovy tzv.

”
ťret’áku“ včetně nadstavby jej́ıho prvńıho patra

a p̌restěhováńı klient̊u z prvńıho podlaž́ı zámku do
jeho p̌ŕızeḿı tak, aby vše vyhovovalo p̌ŕısným hy-
gienickým požadavk̊um. Na tomto ḿıstě je ťreba
poznamenat, že pokud by se tuto investičńı akci ne-
podǎrilo realizovat, následovalo by z hygienických
důvodů zrušeńı provozu tohoto zǎŕızeńı, a t́ım
by p̌rǐslo o zaměstnáńı asi padesát zaměstnanc̊u
Sociálńıch služeb.

Odchodem klient̊u by se sńıžil počet obyvatel
a v návaznosti na to by obec každý rok p̌richázela
o významný p̌ŕıspěvek ze státńıho rozpočtu. Nav́ıc
by musela každoročně uvolňovat nemalé prosťredky
na opravy stávaj́ıćı budovy zámku. Z těchto důvodů
neńı jiné cesty, a proto je nyńı dokončeńı p̌restavby
v areálu Sociálńıch služeb Pačlavice prioritou č́ıslo
jedna.

Ned́ılnou součást́ı výše uvedené ob̌ŕı akce je také
oprava fasády zámku, která je ve velmi špatném
stavu. Protože tuto akci muśı schválit státńı ústav
památkové péče, jenž se v návaznosti na to muśı
vyjáďrit i k nové fasádě p̌ŕıstavby, bylo nutné zpra-
covat projektovou dokumentaci, jej́ıž cena byla
uhrazena z investičńıho fondu Sociálńıch služeb
Pačlavice v celkové výši 169 400 Kč včetně DPH.

Loni došlo také k odkupu bytového domu
v Pačlavićıch do vlastnictv́ı obce od Agrodružstva
Morkovice za odhadńı cenu 1 558 000 Kč. K tomuto
rozhodnut́ı nás vedlo několik důvodů. Budova ležela
na pozemku obce, odkupem se zvýšil bytový fond
obce, ale p̌redevš́ım bude ḿıt obec dům pod kont-
rolou. Družstvo by se budovy zbavilo tak jako tak
a nikdo nedokáže p̌redpovědět, kdo by byl nový ma-
jitel a jaké kroky by mohl učinit.

Jelikož byly státem vypsány dotačńı tituly na re-
konstrukce a výstavby nových matěrských škol,
uvažovali jsme v p̌redchoźım obdob́ı také o celkové
rekonstrukci budovy matěrské školy či o výstavbě
školky nové. Byly zpracovány studie na rekonstrukci
i novostavbu. Jednou z podḿınek dotace však bylo
rozš́ı̌reńı kapacity tohoto zǎŕızeńı, a toto krite-
rium by naše matěrská škola nesplňovala. Proto
jsme od těchto plánů upustili a rozhodli se po-
stupně investovat do opravy stávaj́ıćı budovy. Nutná
je p̌redevš́ım oprava ř́ımsy a odstraněńı vlhkosti
zdiva. V loňském roce byla realizována p̌restavba
bývalého bytu ve školce na ředitelnu a tělocvičnu
ve výši 263 157 Kč. Letos plánujeme proinvesto-
vat daľśıch 250 000 Kč na dokončeńı rekonstrukce
sociálńıho zǎŕızeńı v p̌ŕızeḿı budovy a p̌ŕıpadnou
opravu ř́ımsy. Dále zastupitelstvo obce Pačlavice
schválilo Matěrské škole Pornice zálohovou dotaci ve
výši 100 000 Kč na p̌redfinancováńı projektu MŠMT

”
Podpora škol formou projekt̊u zjednodušeného vy-

kazováńı – šablony pro MŠ“.

Na žádost občanů Pornic začala obec po 68 le-
tech od dokončeńı regulace Švábského potoka řešit
narovnáńı vlastnických vztahů v korytě toku od

2



Zpravodaj 2017Zpravodaj 2017Zpravodaj 2017

hlavńıho mostu po Broskv̊uv mlýn. Byly vypra-
covány dva nové geometrické plány této lokality za
35 340 Kč. Podle katastrálńıch map zasahuje tento
tok do soukromých pozemk̊u, ale v reálu se poloha
koryta potoka od map výrazně lǐśı. Proto se tento
současný stav zakresleńı pozemk̊u bude postupně
uvádět do souladu s realitou.

Jak už jsem loni p̌redeslal, realizovali jsme v Por-
nićıch za 382 659 Kč opravu točny u

”
Šromova

mlýna“ včetně výměny vodovodńıho potrub́ı
a nájezdu k bývalému Zadrevu.

Ve spolupráci se Státńım pozemkovým ú̌radem
Kromě̌ŕıž opět pokračovaly komplexńı pozemkové
úpravy v katastrálńıch úzeḿıch Pačlavice, Lhota
a částečně Pornice. Hlavńım důvodem k jejich
zahájeńı bylo zasažeńı našich obćı povodněmi
v červnu 2007, jenž byly způsobeny p̌ŕıvalovými
dešti. Realizaćı pozemkových úprav se vy̌reš́ı pro-
tipovodňová ochrana obćı a současně se sńıž́ı
následky vodńı eroze.

Dále dojde k funkčńımu a účelnému uspǒrádáńı po-
zemk̊u tak, aby se vytvǒrily podḿınky pro racionálńı
hospodǎreńı vlastńık̊u půdy. V současné době už
jsou nově rozparcelovány pozemky vedle ȟrbitova,
které budou po pozemkové úpravě vedena jako sta-
vebńı ḿısta. Tam už je jen ťreba dovést inženýrské
śıtě. Pozemková úprava bude ḿıt také nemalý vliv
na zlepšeńı životńıho prosťred́ı a zvýšeńı ekologické
stability krajiny. V neposledńı řadě bude pozitivem
nová digitálńı mapa, která nahrad́ı stávaj́ıćı ka-
tastrálńı mapu, která je nep̌resná a neaktuálńı. I p̌res

problémy p̌ri jednáńı s vlastńıky pozemk̊u se nám
podǎrilo zajistit, že v letošńım roce bude zahájena
pozemková úprava v katastru obce Pornice.

Také v loňském roce jsme finančně podpǒrili naše
organizace a spolky. Z rozpočtu obce byly zastu-
pitelstvem schváleny dotace pro SDH Pačlavice
20 000 Kč, SDH Lhota 40 000 Kč, TJ Sokol Por-
nice 20 000 Kč, TJ Sokol Pačlavice 125 000 Kč,
ale vyčerpáno bylo jen 91 000 Kč, FK Pačlavice
50 000 Kč, Myslivecký spolek Pačlavice 20 000 Kč
a pro Základńı organizaci českého svazu včelǎr̊u
3 000 Kč.

Po zavedeńı EET zvažovala majitelka uzav̌reńı ob-
chodu sḿı̌seného zbož́ı ve Lhotě. Proto obecńı
zastupitelstvo schválilo účelovou dotaci Iloně
Navrátilové na pǒŕızeńı pokladny k elektronické evi-
denci tržeb ve výši 8 500 Kč pod podḿınkou vráceńı
této částky, pokud nebude prodejnu provozovat
nejméně daľśıch 5 let. Přestože se zastupitelstvo
shodlo na tom, že t́ımto způsobem živnostńıky pod-
porovat nebude, udělalo v tomto p̌ŕıpadě výjimku,
nebot’ zachováńı těchto služeb ve Lhotě je naš́ı pri-
oritou.

A plány do budoucna? V dlouhodoběǰśım horizontu
p̌ripravujeme v Pačlavićıch vybudováńı chodńık̊u ve-
doućıch na Dětkovice. Dále se letos bude realizovat
rekonstrukce budovy staré pošty. V loňském roce
prob́ıhaly administrativńı kroky včetně výběrového
ř́ızeńı na dodavatele stavebńıch praćı, kterým se
stala vyškovská firma Dobeš-stavby s.r.o. Tomu
p̌redcházelo p̌restěhováńı pošty do budovy obecńıho
ú̌radu a také vystěhováńı knihovny, která bude
z důvodu již zmiňované rekonstrukce asi ťri měśıce
mimo provoz. Poté začátkem dubna obnov́ı své
služby v omezeném režimu v prostorách kulturńıho
domu. Po ukončeńı rekonstrukce se v objektu nadále
poč́ıtá s uḿıstěńım pošty a knihovny. Nově zde
vzniknou prostory pro kaděrnictv́ı a ordinaci ob-
vodńıho lékǎre.

Podle dostupných zdroj̊u lze v našich obćıch
z dlouhodobého pohledu pozorovat pozvolný úbytek
a stárnut́ı obyvatelstva. Proto chceme s po-
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moćı státńıch dotaćı ve zbývaj́ıćı části volebńıho
obdob́ı podpǒrit zakládáńı rodin mladých pár̊u
p̌rebudováńım bývalé školy v Pačlavićıch na tzv.
startovaćı byty a už letos na podzim bychom
chtěli ḿıt p̌ripravené ke koupi stavebńı pozemky
s inženýrskými śıtěmi v prostoru bývalé zámecké za-
hrady.

Docela nás tráṕı špatný stav silnice do Lhoty
a ve vesnici samotné. Rádi bychom s t́ım něco
udělali, ale cesta je bohužel majetkem Ředitelstv́ı
silnic Zĺınského kraje. Snaž́ıme se jej́ı opravu ini-
ciovat, ale nejsme pánem situace, vše se odv́ıj́ı
od priorit zḿıněného ředitelstv́ı. V samotné obci
bude letos p̌reznačena parkovaćı plocha vedle bu-
dovy hasické zbrojice na parkovǐstě pro autobusy.
Dále p̌ripravujeme celkovou rekonstrukci věrejného
osvětleńı. K estetičtěǰśımu vzhledu lokality obce
vlevo od cesty do

”
Chaloupek“ bychom rádi p̌rispěli

odkoupeńım inkriminovaného pozemku a prove-
deńım následné rekultivace. Nutná bude ve Lhotě
i oprava lávek a most̊u p̌res potok, byt’ nejsou v ma-
jetku obce.

V Pornićıch konečně dojde na demolici staré
zastávky a instalaci nové, která bude mnohem es-
tetičtěǰśı a bĺıže k cestě. V současné době se
zpracovává projektová dokumentace na vybudováńı
chodńıku vedoućıho směrem na Morkovice a rekon-
strukci osvětleńı v obci.

Na závěr chci poděkovat všem zastupitel̊um obce,
všem spoluobčanům za jejich práci v organizaćıch
a spolćıch, za péči o naši mládež a za pǒrádáńı kul-
turńıch, společenských a sportovńıch akćı. D́ıky je-
jich aktivńımu životńımu stylu jsou Pačlavice atrak-
tivńım ḿıstem pro život. Děkuji také všem za
p̌ripoḿınky, návrhy a nápady. Ne všechno můžeme
hned splnit. Přesto bych si p̌rál, kdybyste se ne-
ostýchali sdělit, co Vás tráṕı nebo co si p̌rejete
změnit, zlepšit, opravit, vybudovat. Jen to nás může
posunout k tomu, aby se nám všem žilo v našich
obćıch po všech stránkách co možná nejlépe. Slibuji,
že pro to společně se zastupitelstvem obce uděláme
maximum.

Pavel Čech, starosta Obce Pačlavice

CSS ulehčuje starost̊um od administrativńı zátěže
Centrum společných služeb mikroregionu Morkov-
sko (CSS) klade velký důraz na vzděláváńı starost̊u
a hospodá̌rek a účetńıch dobrovolného svazku obćı.
Proto pracovńıci centra uspǒrádali pro uvolněné
i neuvolněné starosty daľśı školeńı opět v Kozo-
jedském dvǒre v Ńıtkovićıch. Stále nar̊ustaj́ıćı ad-
ministrativńı zátěž je velkým problémem zejména
pro neuvolněné starosty.

”
Orientace v novelizaćıch

zákonů a dotačńıch titulech je složitá, a proto
bylo školeńı tentokrát zamě̌rené na oblast źıskáváńı
dotaćı z Podprogramu na podporu obnovy ven-
kova Zĺınského kraje a na obecně závazné vyhlášky
a zápisy z jednáńı zastupitelstev a jejich právńı
náležitosti,“ řekl manažer CSS Jakub Bednárek.
Nap̌ŕıklad se řešilo, že obce muśı p̌ri vydáváńı
obecně závazných vyhlášek sledovat, jestli neńı regu-
lace v rozporu s diskriminačńım zákonem. Nebo p̌ri
vydáváńı vyhlášek týkaj́ıćıch se věrejného pǒrádku

nelze zakázat výkon určité činnosti na celém úzeḿı
obce, ale pouze v určitých částech. To se týká
nap̌ŕıklad zákazu konzumace alkoholu. Taktéž re-
gulaci hlučných činnost́ı nelze úplně časově ome-
zit, ale pouze v určité dny nebo hodiny, nap̌ŕıklad
u vyhlášek o nočńım klidu.

”
Dále starostové disku-

tovali o dotačńıch možnostech s radńım Zĺınského
kraje Janem Pijáčkem. Mluvilo se o dotačńıch titu-
lech vhodných pro malé obce a o specifićıch mikro-
regionu Morkovsko. Nap̌ŕıklad o špatném stavu ko-
munikaćı, chodńık̊u a věrejného osvětleńı. Dále sta-
rostové řešili, z kterého dotačńıho titulu lze źıskat
peńıze na rekonstrukci obecńıch budov, které jsou
mnohdy ve velmi špatném technickém stavu. Staros-
tové také budou ḿıt možnost ovlivnit, jakých oblast́ı
se budou dotačńı tituly týkat v následuj́ıćıch letech,“
uvedl Bednárek.

Jana Hlavinková
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Na slovech zálež́ı

”
A jak tam těm vašim chovanc̊um ř́ıkáte?“ do-

stalo se mi jednou otázky a p̌ri slově
”
chovanc̊um“

mě zamrazilo jako vždy, když slyš́ım slova po-
dobného rázu. Bohužel, osvěta v sociálńı sfé̌re fun-
guje na mizerné úrovni, a tak z úst věrejnosti
stále zazńıvá stejné pojmoslov́ı spojené se sociálńımi
službami, jako tomu bylo p̌red pádem železné opony
a dále v minulosti. Přitom na slovech zálež́ı, protože
dokáž́ı i bezúčelně sńıžit důstojnost osoby, j́ıž se
týkaj́ı, či dokonce urazit. Dovolte mi tedy v tomto
článku osvětlit, jak lidem, kterým poskytujeme naši
službu, ř́ıkáme a jak se celkově snaž́ıme o věcech
a skutečnostech spojených s naš́ı činnost́ı hovǒrit,
aby se tito lidé ćıtili tak důstojně, jak si to vzhledem
ke svému věku a bohatým životńım zkušenostem za-
slouž́ı.

Začala bych slovem, které věrejnost asi nejčastěji
chybně použ́ıvá, a p̌ritom v moderńı terminologii
spojené se sociálńımi službami má stejný náboj jako
sprosté slovo – a to je slovo ústav. Je to sice jenom
slovo, ale sami si zkuste odpovědět na otázku: žili
byste raději v prosťred́ı, kterému se ř́ıká ústav, či
v prosťred́ı, kterému se ř́ıká domov? My se snaž́ıme,
i když to vždy neńı jednoduché, aby to u nás co
nejv́ıce vypadalo jako tam, kde se ćıt́ıme doma.
Máme barevně vymalované chodby i pokoje, na nich
obrazy a fotografie, témě̌r všude jsou kytky, na sto-
lech je dekorace. Seniǒri maj́ı na pokoj́ıch své vlastńı
fotografie a obĺıbené p̌redměty. Snaž́ıme se k sobě
být navzájem laskav́ı, tolerantńı, smějeme se spolu,
vǎŕıme spolu, tancujeme spolu, svě̌rujeme si naše
životńı boly, pláčeme spolu. My zkrátka chceme
být domovem, ne ústavem a je na vás, v čem nás
podpǒŕıte.

A pak je tu ta nep̌ŕıjemná věc s chovanci. Jsem
osobně ráda, že žiji v době, kdy už lidé s jakýmkoliv
zdravotńım nebo jiným znevýhodněńım nejsou ze
společnosti systematicky vyčleňováni tak, aby byli
co nejméně na oč́ıch ostatńım. Jsem ráda, že žiji
v době, kdy se pro tyto lidi buduj́ı bezbariérové
vchody, a tak maj́ı možnost vzdělávat se společně
s námi, jezdit s námi dopravńımi prosťredky, pra-

covat a vzdělávat se jako my. Zdravotńı po-
stižeńı již neńı ortelem totálńı změny způsobu
života. Člověk, jehož schopnosti jsou oslabeny či
ztraceny z důvodu věku, zdravotńıho stavu či
z jiného důvodu, má stejná práva a osobńı svo-
body jako každý jiný občan. Potom už takového
člověka nemůžeme nazývat chovancem, svě̌rencem,
ležákem, postiženým, voźıčká̌rem či dementńım
člověkem. Je to vždy na prvńım ḿıstě člověk bez
nálepky životńı okolnosti p̌red jménem.

Tyto osoby, kterým poskytujeme naši službu, pak
oslovujeme jménem či p̌ŕıjmeńım dle jejich p̌ráńı,
obecně je pak nazýváme klienty či uživateli sociálńı
služby, protože z takového pojmenováńı plyne rov-
nocennost našeho pomáhaj́ıćıho vztahu.

V pr̊uběhu poskytováńı sociálńı služby se pak
snaž́ıme o našich klientech hovǒrit i psát s úctou,
Vyškrtli jsme ze svého slovńıku slova, která se
použ́ıvala v dobách, kdy se k lidem stařśıho věku
či lidem s mentálńım postižeńım p̌ristupovalo jako
k malým dětem, jejichž práva neměla témě̌r žádnou
váhu. Budeme rádi, když nám v této naš́ı snaze
o vytvá̌reńı důstojných podḿınek k životu pomůžete
už jen t́ım, jak o naš́ı službě a o lidech, kterým ji po-
skytujeme, budete hovǒrit.

Mgr. Petra Motalová
Sociálńı služby Pačlavice, p. o.

Internetové stránky
Obec Pačlavice – www.obecpaclavice.cz

Sociálńı služby – socialnisluzby.obecpaclavice.cz

Knihovna – www.knihovnapaclavice.webk.cz

MŠ Pornice – www.mspornice.cz

SDH Pačlavice – www.sdhpaclavice.cz

SDH Pornice – www.sdhpornice.cz

Sokol Pačlavice – www.sokol-paclavice.cz
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Problematika svozu a ťŕıděńı odpad̊u
Vážeńı občané, naše obec s napět́ım očekává, kdy
vstouṕı v platnost nový Zákon o odpadech, který se
již po řadu let chystá. Předpokladem je, že by měl
platit již od roku 2018. S novým zákonem však obci
vzniknou nové povinnosti ohledně komunálńıho od-
padu, které se budou bezprosťredně dotýkat i Vás.

Komunálńı odpad se ťŕıd́ı na ńıže uvedené složky:

a) biologické odpady rostlinného původu (nap̌r.
rostlinný odpad z domácnost́ı, který lze dále kom-
postovat, nebo odpad ze zahrad a p̌redzahrádek
jako jsou nap̌r. tráva, list́ı, ďrevńı odpad ze
stromů apod.),

b) paṕır včetně nápojových kartonů,
c) plasty včetně PET lahv́ı,
d) sklo barevné,
e) sklo b́ılé,
f) drobný kovový odpad,
g) objemný kovový odpad,
h) nebezpečné odpady (včetně elektro odpadů),
i) objemný odpad,
j) textil,
k) směsný komunálńı odpad.

Směsným komunálńım odpadem se rozuḿı zbylý
komunálńı odpad po stanoveném vyťŕıděńı podle
ṕısmen a), b), c), d), e), f), g), h), i), a j). Směsný
komunálńı odpad je tedy ten, který dáváte 1× za
14 dńı do svých domovńıch popelnic, které sváž́ı
společnost BIOPAS. Z toho plyne, že odpady uve-
dené v ṕısmenech a) - j) do popelnice nepaťŕı stejně
jako stavebńı sut’ a elektro odpad.

V návrhu nového zákona je možno nalézt usta-
noveńı, které ř́ıká, že obce muśı do roku 2020
povinně vyťŕıdit a materiálově využ́ıt 50 % ko-
munálńıho odpadu. Obce tak budou muset zajistit
dostatečné množstv́ı kapacit na ťŕıděńı a materiálové
využit́ı odpadu. Již ve stávaj́ıćım platném zákoně je
nav́ıc zakotven zákaz skládkováńı recyklovatelných
a využitelných odpadů od roku 2024.

Odpad je dnes totiž vńımán jako cenná surovina,
d́ıky ńıž lze šeťrit primárńı zdroje. Cestou k je-
jich úspǒre je recyklace, materiálové využit́ı. Nový

zákon o odpadech toto reflektuje. Obsahuje usta-
noveńı a nástroje, mimochodem použ́ıvané i ve
vyspělých evropských státech, které právě zvýšeńı
recyklace podńıt́ı a pomůžou ČR odklonit se od
skládkováńı. Mezi tyto nástroje paťŕı i zvýšeńı po-
platk̊u za ukládáńı odpadů na skládkách. Toto České
republice doporučuje i Evropská komise od roku
2012 jako jeden z nástroj̊u na pośıleńı recyklace a hi-
erarchie nakládáńı s odpady.

Proč Vám toto vše ř́ıkáme? Ač v naš́ı obci od-
pad ťŕıd́ıme, neńı to dostatečné. Možnosti ťŕıdit
komunálńı odpad, tak jak je výše popsáno, máte
v maximálńı možné ḿı̌re a pohodĺı. Přesto se
množstv́ı směsného komunálńıho odpadu, který
paťŕı do popelnic, nesnižuje, mnohdy se právě na-
opak zvyšuje. Přitom plasty, paṕır a sklo můžete
ukládat do zvonových kontejner̊u uḿıstěných ve ves-
nićıch, p̌ŕıpadně do žlutých pytl̊u v p̌ŕıpadě plast̊u.
Také na textil jsou v obćıch uḿıstěny kontej-
nery. Kovový odpad sb́ıraj́ı dobrovolńı hasiči. Ne-
bezpečný, objemný a elektro odpad můžete ode-
vzdat 2× týdně ve sběrném dvǒre v Morkovićıch.
Bioodpad ukládejte do kompostér̊u nebo do kon-
tejner̊u uḿıstěných ve vesnici. Kdo řádně neťŕıd́ı
komunálńı odpad, porušuje tak systémovou obecně
závaznou vyhlášku naš́ı obce!!!

Harmonogram svozu plastových odpadů
p̌rináš́ıme na posledńı straně

tohoto zpravodaje

Všichni na základě obecně závazné vyhlášky
o ḿıstńıch poplatćıch plat́ıme poplatek za provoz
systému shromažd’ováńı a sběru, p̌repravy, ťŕıděńı,
využ́ıváńı a odstraňováńı komunálńıch odpadů ve
výši 500 Kč/osoba/rok. V roce 2016 zaplatila obec
za výše uvedené úkony 595 447 Kč. To znamená, že
na jednoho občana jde o částku ve výši 697 Kč.
Z toho si lehce dovod́ıte, že naše obec dopláćı
na každého občana ročně 197 Kč, celkově tedy
168 238 Kč. Jak nyńı vid́ıte, částka 500 Kč, kte-
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rou každý rok plat́ıte, zdaleka nepokryje všechny
náklady na obecńı odpadové hospodá̌rstv́ı.

A nyńı se vrat’me k novému Zákonu o odpadech.
Bude-li v podobě, v jaké je nyńı navržen uveden
v platnost, bude to pro nás žrejmě již od roku 2018
znamenat výrazné zvýšeńı poplatku za skládkováńı,
který jako obec plat́ıme za odpad z Vašich popelnic,
který společnost Biopas odveze a ulož́ı na sládku
směsného komunálńıho odpadu v Nětčićıch.

Dojde-li tedy k navýšeńı poplatku za skládkováńı,
muśıme skutečně maximálně ťŕıdit a na skládku vo-
zit jen to, co na ni paťŕı, tj. směsný komunálńı od-
pad. Nebudeme-li ťŕıdit tak, jak máme, bude naše
obec za odpadové hospodá̌rstv́ı platit o mnoho v́ıce
než doposud, a to pak budeme muset proḿıtnout
do výrazného navýšeńı stávaj́ıćıho poplatku za svoz
popelnic pro Vás občany. To bychom však neradi.
Poč́ıtejte i s t́ım, že bude docházet k namátkovým
kontrolám Vašich popelnic. Pracovńıci obce bu-
dou kontrolovat, jestli je v popelnićıch skutečně jen
směsný komunálńı odpad. Popelnice, které budou
abnormálně těžké, kde bude důvodné podežreńı, že
je v nich uložena ťreba stavebńı sut’, může být vy-
sypána a zkontrolována. V p̌ŕıpadě porušeńı vyhlášky
může být v p̌restupkovém ř́ızeńı udělena pokuta.

Tato opaťreńı sice nebudou populárńı, ale jsou
poťrebná. Chceme ve spolupráci s Vámi sńıžit
množstv́ı směsného komunálńıho odpadu z Vašich

popelnic a zlepšit ťŕıděńı. Podǎŕı-li se nám to, nebu-
deme muset v návaznosti na nový zákon o odpadech
zvyšovat poplatek za svoz popelnic, ale naopak jej
budeme moci sńıžit. V rámci Mikroregionu Morkov-
sko chystáme projekt, který by Vám měl usnadnit
ťŕıděńı. Zvažujeme, že bychom pǒŕıdili a do každé
domácnosti bezplatně zapůjčili samostatné plastové
odpadové nádoby s kolečky na plast, které by nahra-
dily stávaj́ıćı žluté pytle a modré odpadové nádoby
na paṕır. Uvažujeme i o pǒŕızeńı hnědých odpa-
dových nádob na bio odpad.

Mnoźı z Vás se možná domńıvaj́ı, že když maj́ı za-
placen poplatek za popelnici, mohu si do ńı dát
cokoli. Vě̌ŕıme, že nyńı chápete, že to neńı jen
o té pětistovce, kterou jednou ročně zaplat́ıte naš́ı
obci za svoz Vaš́ı popelnice. Že celá problema-
tika odpadového hospodá̌rstv́ı obce je mnohem šiřśı
a složitěǰśı a že má návaznosti na zákony naš́ı země,
kterým je ťreba se p̌rizpůsobit a jenž je ťreba plnit.

Těm, kdo poctivě ťŕıd́ı, a t́ım dodržuj́ı plat-
nou obecńı systémovou vyhlášku, paťŕı naše velké
poděkováńı. Jsme si jisti, že společně dokážeme
sńıžit množstv́ı směsného komunálńıho odpadu
ukládaného na skládku a současně zlepšit a zvýšit
ťŕıděńı odpadů v naš́ı obci. Pokud to společně
zvládneme, můžete výrazně ušeťrit i Vy, naši občané.

Zastupitelstvo Obce Pačlavice

Přehled některých výdaj̊u z rozpočtu obce v roce 2016
Oprava kanalizace u kostela, 4/2016 36.500 Kč Školka byt topená̌rské práce, 3–5/2016 69.350 Kč
Pačlavice kopáńı pǎrez̊u, 11/2016 22.415 Kč Školka byt elektro práce, 3–5/2016 27.091 Kč
Odkup bytovky Pačlavice, 12/2016 1.558.000 Kč Školka byt zednické práce, 5/2016 13.598 Kč
Výkup pozemku od sester, 4/2016 23.808 Kč Vchodové dvěre MŠ Pornice 62.920 Kč
Demolice sila Pačlavice, 11/2016 526.063 Kč Školka koberec, 8/2016 16.481 Kč
Oprava zásahového vozidla, 4/2016 25.516 Kč Školka malováńı byt, 9/2016 18.719 Kč
Oprava hráze horńıho rybńıka Švábka 70.000 Kč Zamě̌reńı pornického potoka, 4–6/2016 29.040 Kč
Dovoz hĺıny na rybńık 4.114 Kč Zamě̌reńı potoka Pornice, 12/2016 6.300 Kč
Sečeńı okolo rybńıka, 5/2016 4.266 Kč Pornice točna u Šromova mlýna 239.504 Kč
Sečeńı ke Švábce, 5/2016 4.995 Kč Pornice vjezd Zadrev, 11/2016 143.155 Kč
Přeložka světla Pornice ulička, 5/2016 20.014 Kč Oprava Kubota startováńı, 8/2016 6.812 Kč
Školka byt zednické práce, 3–4/2016 114.230 Kč Oprava Kubota kardan, 8/2016 11.099 Kč
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Co nového v MŠ Pornice?
Chtěli bychom vám za školńı rok 2016–2017 sdělit,
co se událo a bude d́ıt v Matěrské škole v Pornićıch.
V tomto školńım roce naši školku navštěvuje 44 dět́ı
z okolńıch vesnic. Ve školce máme děti ve věku od
2 do 7 let. Ty jsou rozděleny ve dvou sḿı̌sených
ťŕıdách. V letošńım roce jsme změnili názvy ťŕıd na
Šikulky a Sḿı̌sky. Daľśı změna se týkala personálu.
Pańı učitelka Ivanka Trávńıčková po letech působeńı
v pornické školce odešla do důchodu. Chtěli bychom
j́ı touto cestou poděkovat za obětavou a trpělivou
práci s výchovou několika generaćı dět́ı. Na jej́ı ḿısto
nastoupila pańı učitelka Renáta Brabĺıková.

Změny se dotkly také samotné budovy. Školka byla
rozš́ı̌rena o malou tělocvičnu, logopedický koutek
a ředitelnu. Tyto ḿıstnosti vznikly rekonstrukćı pro-
stor, které p̌redt́ım sloužily jako soukromý byt.
V tělocvičně si hrajeme r̊uzné pohybové hry, cvič́ıme
p̌ri hudbě, provád́ıme zdravotńı cviky pro zpevněńı
těla, nap̌ŕıklad na balančńıch kamenech, které jsme
do tělocvičny pǒŕıdili. Logopedický koutek slouž́ı pro
děti s vadami řeči a výslovnost́ı. Odstranit tyto vady
pomáhá logopedka Mgr. Lada Hronková. Pravi-
delně provád́ı speciálńı jazyková cvičeńı individuálńı
formou. Změnou k lepš́ımu oproti loňskému roku
je to, že tyto lekce prob́ıhaj́ı 2× týdně. Děti tak
dosahuj́ı pokrok̊u výrazně rychleji. Ředitelna byla
žŕızena nově v p̌ŕızeḿı. Původńı ḿıstnost posloužila
k rozš́ı̌reńı ložniček pro poledńı odpočinek. Ložničky
byly nově vymalovány. Děti ted’ spokojeně uśınaj́ı
v ḿıstnosti ozdobené mráčky v podobě beránk̊u.
Pan Zdražil nápaditě vymaloval i ťŕıdu Sḿı̌sk̊u. Za to
mu velmi děkujeme. V j́ıdelně děti stoluj́ı u krásných
nových stolečk̊u a židliček a náramně jim chutná, ale
jak co.

Začátek školńıho roku dětem zpesťrili klauni, ktěŕı
je ve školce s úsměvem na tvá̌ri uv́ıtali. Odstar-
tovali tak pestrý nový školńı rok plný poznáńı,
legrace, úkol̊u a aktivit. Děti se bavily u divadelńıho
p̌redstaveńı v Němčićıch nad Hanou. Pro některé
z nich to byla prvńı návštěva divadla s matěrskou
školkou. Za námi do Pornic p̌rijelo daľśı divadlo

”
Rolnička“, které hraje už tradičně poučné a ve-

selé maňáskové pohádky. Matěrská škola neńı jen
o hrańı. Na dopravńım ȟrǐsti v Kromě̌ŕıži se děti učily
bezpečně pohybovat v silničńım provozu a poznávat
nejdůležitěǰśı dopravńı značky. Oboj́ı si děti na ȟrǐsti
na zapůjčených koloběžkách a kolech samy vy-
zkoušely.

Velký zájem je o plavecký kurz ve vyškovském aqua-
parku. Zkušeńı instruktǒri děti uč́ı nebát se vody
a udělat prvńıch pár temp. Děti si vodu už́ıvaj́ı a je
pak těžké je z bazénu dostat ven. Ale stejně se
nejv́ıce těš́ı na párek v rohĺıku.

Byli jsme rádi, že si na nás vzpomněl dnes už školák
Jáchymek Tiľser, který nás pozval na sv̊uj dvorek
a opět nám ukázal jejich domáćı zv́ı̌rata. Na daľśı
poutavé návštěvě jsme byli ve Švábenićıch na farmě
u Bureš̊u. Děti obdivovaly zbĺızka traktory a kom-
bajny a nav́ıc si mohly sednout i za volant.
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Ve spolupráci se Sborem dobrovolných hasič̊u a So-
kolem Pornice jsme pro naše děti p̌richystali akci
Uspáváńı broučk̊u. Za svitu lampionů děti zṕıvaly
a recitovaly broučk̊um a zároveň všem rodič̊um
a p̌ŕıtomným. Poté se v pr̊uvodu p̌resunuly do so-
kolské zahrady, kde plnily r̊uzné úkoly. Předškoláci
se zúčastnili Olympijských her pro matěrské školy
v Morkovićıch. Děti soutěžily v běhu, skoku, hodu
do dálky, hodu na ćıl a daľśıch discipĺınách. Naši
školku reprezentovali p̌ŕımo skvěle Mareček Marč́ık,
Kryštofek Gloza a Pavĺık Posṕı̌sil. V konkurenci
p̌redškolák̊u z jiných školek vybojovali cenné me-
daile.

Matěrská škola Pornice
telefon: 573 370 084

www.mspornice.cz

”
How are you?“ se p̌redškoláci nauč́ı rozumět

v kroužku angličtiny a kroužek
”
školkohrátky“

dětem rozv́ıj́ı vědomosti, dovednosti a návyky, a t́ım
je p̌riprav́ı k zápisu do prvńı ťŕıdy. S těmito
p̌redškoláky se rozlouč́ıme ve slavnostńım tónu
stejně jako s těmi loňskými. Loni děti, které
opouštěly školku a nastupovaly po prázdninách do
prvńı ťŕıdy, byly slavnostně vy̌razeny z řad školkáčk̊u.
Za odměnu mohly strávit noc ve školce, kde pro ně
byl nachystaný zábavný program. Po setměńı vy-
razily na stezku odvahy. Všechny děti ukázaly svou
statečnost a nemuśı se tedy bát ani nástupu do školy.

Velice si ceńıme vaš́ı podpory, finančńıch a věcných
dar̊u a vašeho volného času, který věnujete dětem
na společných akćıch matěrské školy. Chtěli bychom
poděkovat všem rodič̊um za důvěru, kterou v nás
vkládaj́ı t́ım, že svě̌ruj́ı své děti do naš́ı péče. Toho
si nesḿırně váž́ıme. V naš́ı školce nejsme jen na
hĺıdáńı, ale chceme, aby každý den byl pro Vaše
děti p̌ŕınosný. Každé d́ıtě vńımáme jako individuálńı
osobnost a źıskáváme si tak jeho důvěru, aby se
samo s radost́ı chtělo zapojovat do her a činnost́ı,
které mu p̌rináš́ı spoustu zážitk̊u, radosti a také
poznáńı.

V článku jste si mohli p̌reč́ıst o vybraných akćıch,
které MŠ Pornice pǒrádá nebo se jich účastńı. Pokud
chcete ḿıt kompletńı p̌rehled o děńı v naš́ı školce,
plánovaných akćıch nebo o činnosti dět́ı, navštivte
naše internetové stránky www.mspornice.cz.

Za všechny zaměstnance školy
p. uč. Renáta Brabĺıková
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Činnost kulturńıho výboru
Tak jako v p̌redchoźıch letech jsme každou posledńı
sťredu v měśıci p̌ráli v rozhlase našim jubilant̊um,
ktěŕı oslavili

”
kulaté“ 70., 75., 80., 85. a 90. naro-

zeniny. S p̌ráńım jim vždy věnujeme jejich obĺıbenou
ṕısničku. Od devadesátého roku věku hrajeme všem
automaticky každý rok. Rádi a s potěšeńım také za-
hrajeme jubilant̊um na p̌ráńı rodinných p̌ŕıslušńık̊u
i mimo tento stanovený věk.

Starosta obce spolu s členkami kulturńıho výboru
navštěvovali po domluvě oslavence p̌ri

”
kulatých“

80., 85. a 90. narozeninách a od devadesáti let každý
rok. Při té p̌ŕıležitosti jim osobně p̌redávali spolu
s p̌ráńım dárkový baĺıček.

Ve dnech 20. b̌rezna a 6. listopadu se uskutečnila již
tradičńı slavnostńı v́ıtáńı dět́ı do života. V b̌reznu
byly p̌riv́ıtáni Jaroslav Zezula, Sofie Podlipská
a Vojtěch Pavelka. V listopadu jsme p̌riv́ıtali Terezu
Saparovou a Marka Růžičku. O kulturńı program
se postaraly děti ze Základńı školy v Morkovićıch.
Uv́ıtaćıho projevu se ujali členové kulturńıho výboru
včele se starostou obce Pavlem Čechem, který malé
občánky p̌riv́ıtal do obce a pop̌rál jim láskyplné

a radostné dětstv́ı a št’astnou budoucnost v náruč́ı
rodič̊u. Při v́ıtaćım ceremoniálu byl dětem p̌redán
malý plyšový dárek, rodič̊um pamětńı list, kytička
a peněžitý dar. Na závěr se celá rodina vyfotografo-
vala u kolébky, aby měla na tento den památku.
Připoḿınáme rodič̊um, ktěŕı chtěj́ı své děti takto
slavnostně p̌riv́ıtat, že muśı podepsat ṕısemný sou-
hlas dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobńıch
údaj̊u, ve zněńı pozděǰśıch p̌redpis̊u. Formulá̌r si mo-
hou vyzvednout na obecńım ú̌radě nebo stáhnout na
webových stránkách obce.

Dne 3. května se uskutečnila každoročńı oslava
Svátku matek v kulturńım zǎŕızeńı v Pačlavićıch.
Pod vedeńım svých učitelek zazṕıvaly, zatančily
a poděkovaly za lásku svým maminkám děti
Matěrské školy v Pornićıch. Pro všechny zúčastněné
bylo p̌richystáno malé občerstveńı.

Dne 17. června jsme se zúčastnili slavnostńıho roz-
loučeńı s p̌redškoláky spolu s jejich učitelkami,
maminkami a ostatńımi p̌ŕıbuznými. Děti všem
zazṕıvaly a p̌redvedly, co se v matěrské škole
všechno naučily.
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Dne 23. července se uskutečnil zájezd do Buchlovic
na festival česneku, kde si všichni zúčastněńı mohli
zakoupit nejen česnek, ale prohlédnout si i zámek,
zámeckou zahradu a poslechnout hudbu.

Dne 8. ř́ıjna jsme opět jako loni pǒrádali zájezd
pro všechny milovńıky dobrého burčáku a v́ına
pod názvem

”
Putováńı slováckým vinohradem

v Mutěnićıch“. Účastńıci akce si vybrali jednu ze
ťŕı tras o délce 7, 10 a 14 kilometr̊u, které vedly
mutěnickým katastrem, a mohli ochutnávat burčáky
a v́ına ḿıstńıch pěstitel̊u. Dne 13. prosince jsme
se sešli spolu s rodiči a ostatńımi p̌ŕıbuznými na
vánočńı beśıdce, kde nám žáčci z matěrské školy
zazṕıvali vánočńı ṕısně, p̌ripomenuli vánočńı zvyky
a ukázali, jak si děti kdysi hrávaly. Pro všechny bylo
p̌ripraveno malé pohoštěńı.

Na závěr bych chtěla poděkovat za podporu, pomoc
a spolupráci všem členům kulturńıho výboru, pra-
covnićım Matěrské školy v Pornićıch, ale také všem,
ktěŕı se našich akćı účastńı. Váš zájem je pro nás
všechny tou nejlepš́ı odměnou.

Za kulturńı výbor Olga Dopitová
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Činnost knihoven v Pačlavićıch a ve Lhotě v roce 2016
Ḿıstńı knihovna v Pačlavićıch a ve Lhotě nab́ıźı
a poskytuje zdarma tyto služby pro občany:
volný výběr knih z vlastńıho fondu knihovny;
půjčováńı docházej́ıćıch periodik v Pačlavićıch:
Vlasta, Zahrádká̌r a Týdeńık Kromě̌ŕıžska, ve Lhotě:
Květy, Vlasta; výběr knih z výměnného fondu
Knihovny Kromě̌ŕıžska; výběr knih z fondu knihovny
v Morkovićıch; rezervace knih; prodloužeńı výpůjčky
(osobně, e-mailem); informačńı služby; věrejný in-
ternet.

Knihovna Pačlavice
Knihovnice: Jitka Horáková
Výpůjčńı doba: Pátek: 14.00 – 17.00 hod.

2014 2015 2016
Registrovańı čtená̌ri 49 49 58
Návštěvńıci 929 863 833
Výpůjčky 4576 3334 3775

Knihovna ve Lhotě
Knihovnice: Milada Drábková
Výpůjčńı doba: Pátek: 16.00 – 18.00 hod.

2014 2015 2016
Registrovańı čtená̌ri 27 34 35
Návštěvńıci 726 794 928
Výpůjčky 2593 3153 4845

V knihovně jsou k dispozici nově nakoupené knihy.
Přehled nových knih nakoupených za rok 2016 si
můžete prohlédnout na internetové stránce knihovny
v sekci Knižńı novinky. V obou knihovnách jsou
k dispozici výměnné soubory knih z Knihovny
Kromě̌ŕıžska (KK). Přijd’te si vybrat z široké nab́ıdky
knih r̊uzných žánr̊u! Knihovna má elektronicky
zkatalogizovaný knihovńı fond. To umožňuje vy-
hledáváńı všech knižńıch titul̊u v on-line katalogu,
které si můžete v knihovně vypůjčit.

V současné době je v knihovně k dispozici čtená̌r̊um
3 039 svazk̊u. Skladba knihovńıho fondu je velmi
pestrá, čtená̌ri si mohou vyb́ırat jak z belet-

rie, tak z populárně naučné literatury. Knihovńı
fond se každým rokem rozr̊ustá o nové tituly,
které jsou pǒrizovány z prosťredk̊u obce. Do
knihovny pravidelně odeb́ıráme časopisy Vlasta,
Zahrádká̌r a Týdeńık Kromě̌ŕıžska. Provád́ıme ar-
chivaci Týdeńıku Kromě̌ŕıžska a časopis̊u po dobu
3 let. Také archivujeme všechny zpravodaje naše
i regionálńı. Nab́ıźıme regionálńı literaturu a na po-
kyn starosty obce shromažd’ujeme i články z novin
o našich obćıch.

Dále nab́ıźıme k nahlédnut́ı fotoalbum historických
fotografíı. V knihovně jsou občanům k dispozici dvě
poč́ıtačové stanice, které jsou p̌ripojené k śıti Inter-
net.

Seznamy knih k nahlédnut́ı:

• Pačlavice: internetová stránka knihovny, sekce

”
Knihy z KK“ (Přehled všech zapůjčených titul̊u

z KK).
• Lhota u Pačlavic: internetová stránka knihovny,

sekce
”
Pobočka Lhota“ (Výměnné soubory

z KK).

Miĺı čtená̌ri, oznamujeme,
že knihovna v Pačlavićıch

se rekonstruuje, a proto bude
asi 3 měśıce uzav̌rená.

Ve Lhotě se 1. 4. 2016 v den celorepublikové akce

”
Noc s Andersenem“ konala

”
Noc v knihovně“.

Zúčastnily se j́ı čty̌ri děti. Téma tohoto setkáńı bylo
velmi zaj́ımavé: Vodńıci v dětské literatǔre. Děti po-
zorně naslouchaly četbě z kńıžek o vodńıćıch, vy-
malovávaly si obrázky, hrály společenské hry a na
závěr zhlédly film Jak utopit doktora Mráčka. Aby
jim p̌ritom nekručelo v b̌rǐse, bylo během celé akce
k dispozici bohaté občerstveńı. Plni krásných zážitk̊u
pak všichni zalezli do spacák̊u a spali, jakoby je do
vody hodil. Po společné sńıdani se účastńıci dobro-
družné noci rozešli spokojeně domů.
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A na závěr malé zamyšleńı nejen pro rodiče. V kni-
hovně máme registrovaných 11 dětských čtená̌r̊u,
ktěŕı pravidelně chod́ı na internet a půjčuj́ı si kńıžky.
Neńı to málo? Neńı pochyb o tom, že poč́ıtače a in-
ternet jsou nesḿırně užitečné a p̌ŕınosné technické
vymoženosti. Samožrejmě neńı možné d́ıtěti p̌ŕıstup
k poč́ıtači zakázat. Jde o to usměrnit způsob jeho
použ́ıváńı. Aby práce a hra na poč́ıtači nezname-
nala pro d́ıtě kromě ochuzené vyjaďrovaćı schopnosti
i ztrátu fantazie. Muśıme dětem ukázat a dokázat,
že kńıžka je úžasná věc. Kámen úrazu spoč́ıvá právě
v tom, jak rozd́ılné je působeńı poč́ıtačových her
a čteńı na dětskou mysl. Jednoduchým poč́ıtačovým
hrám nelze up̌ŕıt, že rozv́ıjej́ı posťreh. Nicméně
četba pomáhá vytvá̌ret osobnost d́ıtěte. Čteńı pro-
bouźı fantazii, nut́ı čtená̌re, aby si ve své mysli
stavěl nové světy, aby se na p̌ŕıběhu pod́ılel vlastńım
uvažováńım. Jde o duševńı aktivitu. Fantazie je
základem abstraktńıho myšleńı, stavebńıho kamene
lidské inteligence. Kde by byl svět bez fantazie?
A neńı už náhodou na cestě

”
tam“?

Všem čtená̌r̊um p̌rejeme spokojený rok 2017
a těš́ıme se na Vaši návštěvu!

Jitka Horáková a Milada Drábková, knihovnice
e-mail: knihovnicejitka @ centrum.cz

Občanská rubrika

Počet obyvatel k 31.12.2016
Počet obyvatel 854
– dospěĺı 727
– děti 127
– ženy 44 %
– muži 41 %
– děti 15 %
Pačlavice 467
Lhota 201
Pornice 186

Rok 2016
Narodilo se: 7 dět́ı
Přihlásilo se: 22 osob
Odhlásilo se: 15 osob
Zemřelo: 14 osob
Pr̊uměrný věk obyvatel: 45,67 let

Jsou mezi námi lidé, ktěŕı darováńım krve nezǐstně
pomáhaj́ı nemocným a zachraňuj́ı lidské životy.
K takovým paťŕı i naše spoluobčanka pańı Věra
Maliňáková z Pačlavic, která v loňském roce daro-
vala svou krev už po sedmdesáté a Marie Knéblová
z Pornic, jenž letos absolvovala již padesátý odběr.
T́ımto jim vyjaďrujeme naše poděkováńı a obdiv.

SDH Lhota v roce 2016
Tak jako každý rok i letos p̌rǐsel čas na hodnoceńı
naš́ı činnosti. V roce 2016 jsme od obce dostali do-
tace, za které proběhla plánovaná výměna oken na
naš́ı hospodě, kterou provedli pánové Branžovšt́ı.
Také jsme dělali malé úpravy v lese Kameńı, kde byly
vymalovány vniťrńı prostory a nalakovány ďrevěné
parapety. V dubnu proběhl sběr železa. Květen
paťril tradičńımu stavěńı a káceńı máje. V létě
jsme zorganizovali tanečńı zábavu, na které nám
zahrála rocková kapela Pantock. Školńı prázdniny
jsme zahájili sobotńım hasičským výletem, kde nám
k poslechu a tanci hráli Kozlaňáci. Obrovskou ra-

dost́ı nám byl úspěch Katěriny Navrátilové, která
nás reprezentovala v hasičském sportu. Velký d́ık
paťŕı nejen Kačce za jej́ı výkony, ale i všem z SDH
Pačlavice a Pornice, ktěŕı se pod́ıleli na jej́ı p̌ŕıpravě.
V ř́ıjnu proběhla změna ve výboru. Konala se nová
volba starosty a jednatele.

Na závěr chci poděkovat všem našim členům za
jejich celoročńı činnost, občanům za účast na
tradičńıch akćıch a Obecńımu ú̌radu Pačlavice za
finančńı pomoc.

Za SDH Lhota u Pačlavic Miroslava Navrátilová
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SDH Pornice v roce 2016
Rok 2016 jsme zahájili tradičńım voděńım medvěda,
které se konalo 7. února. V dubnu jsme uspǒrádali
sběr železa, který jsme spojili s úklidem areálu
i hasičské zbrojnice. Po celý rok členové SDH Por-
nice sekali trávu v zahradě matěrské školy v Por-
nićıch. V našem hasičském areálu došlo v prosinci
k výstavbě opěrné źıdky a opravě plotu.

Náš sbor pǒrádal stavěńı a káceńı máje. Hasičské
výlety jsme se snažili navštěvovat v co nejvěťśım
počtu členů dle možnost́ı i p̌res časovou t́ıseň.
Hasičský výlet v Pornićıch s večerńı zábavou proběhl
s hojnou účast́ı i p̌res nep̌rej́ıćı počaśı.

V listopadu proběhlo společně s matěrskou školou
Uspáváńı broučk̊u a berušek, které bylo zakončeno
ohňostrojem. K 1. 1. 2016 je v našem sboru zare-
gistrováno 24 členů. Zúčastnili jsme se všech okrs-
kových schůźı.

V letošńım roce jsme sportovńı sezónu zahájili
v květnu soutěž́ı v Morkovićıch, kde se naši stǎŕı
páni uḿıstili na 2. ḿıstě.

Na okrskové soutěži v Počenićıch se muži i ženy
shodně uḿıstili na 4. ḿıstě. V červnu muži obsadili
10. ḿısto na soutěži v Počenićıch. V zá̌ŕı se na nočńı
soutěži v Litenčićıch muži uḿıstili na 13. ḿıstě.

Dne 17. zá̌ŕı jsme v Pornićıch uspǒrádali V. ročńık
soutěže O pohár starosty SDH Pornice. Soutěže
se zúčastnilo 23 týmů. Z pěti ženských družstev
zv́ıtězily holky z Hoštic, tým Pornic skončil na
2. ḿıstě. Muž̊u bylo celkem 14 týmů. Výherci této
kategorie se stali muži z Dětkovic, Pornice obsadily
6. ḿısto. Ze čty̌r týmů stařśıch pánů vyhrál Saćı
tým. Pornice obsadily 2. ḿısto. Za jednotlivce se

Petr Jaroš zúčastnil Železného hasiče v Prasklićıch,
kde si časově oproti loňskému roku polepšil, ale
uḿıstěńı bylo d́ıky nar̊ustaj́ıćı konkurenci hořśı, a to
30. ḿısto.

Naše činnost spoč́ıvá v úzké spolupráci s SDH
Pačlavice, kdy jejich dorost využ́ıvá náš velmi dob̌re
udržovaný areál k cvičeńı na 60 a 100 metr̊u
p̌rekážek. I toto dokazuje naši vsťŕıcnost a vztah
k hasičskému sportu, který se snaž́ıme rozv́ıjet.

Na závěr chci poděkovat Obci Pačlavice, zastupi-
tel̊um obce, starostovi SDH Pornice, sponzor̊um,
p̌ŕıznivc̊um a všem, ktěŕı nás jakkoliv podporuj́ı
v naš́ı činnosti.

Samožrejmě chci poděkovat i samotným členům
SDH Pornice za jejich činnost.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice
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SDH Pačlavice v roce 2016
Začátkem roku, p̌resněji 22. 1. 2016, jsme zhodnotili
své výsledky a naplánovali nové akce na 120. Valné
hromadě. Už šest let zpětně se nám dǎŕı p̌rij́ımat
nové členy, a proto se neustále rozr̊ustáme. Přijali
jsme J. Hejče, R. Němcovou a z mladých hasič̊u
J. Tiľsera. K dnešńımu dni naše základna č́ıtá 59
dospělých a 22 mladých hasič̊u. Celkem tedy 81
členů, kde pr̊uměrný věk je 34,5 let. Významného
životńıho jubilea se dožili tito členové: Hladký Jo-
sef 60 let, Hanáková Frantǐska 70 let, Havelka
Zdeněk 70 let a Zavadil Jan 75 let. Jelikož jsme
dostali do už́ıváńı nové prostory hasičské zbroj-
nice, chlapi toho hned v zimńıch měśıćıch využili
a chopili se výroby ďrevěných p̌rekážek pro mladé
hasiče. Vlastńı výrobou těchto p̌rekážek jsme pro
sbor ušeťrili 75 000 Kč. Tak jsme mohli peńıze použ́ıt
k jiným účel̊um, nap̌r. zakoupeńı koberc̊u do klu-
bovny pro děti nebo pr̊umyslového vysavače na je-
jich údržbu.

V roce 2016 organizace pǒrádala mnoho akćı, jako
nap̌ŕıklad dětský karneval, ostatky, stavěńı a káceńı
Máje, která stála poprvé u hasičské zbrojnice. Ve-
lice se vydǎril hasičský výlet, a to i d́ıky novým
atrakćım, jako byl skákaćı hrad nebo turnaj v Bum-
perballech. K poslechu nám hrála osvědčená sku-
pina Milénium. Tradičně jsme také pǒrádali hodovou
zábavu a Mikulášskou diskotéku. Nově jsme také
zkusili uspǒrádat dubnovou zábavu se skupinou Pan-
tock a srpnovou noc se skupinou Sára.

Jednou z nových aktivit byla celorepubliková akce
Uklid’me Česko, kterou jsme rádi podpǒrili. Sešlo
se 28 členů hasičského sboru. V pěti skupinkách
jsme obcházeli obec a okoĺı a sb́ırali odpad, který
se ukládal do pytl̊u a posléze byl odvezen. Celkově
se nasb́ıralo asi 40 pytl̊u odpadu. Jedna z hĺıdek do-
konce p̌rinesla betonovou sochu a pneumatiku. Při
sběru starého železa se shromáždilo celkem 5,4 tuny
železa. Bohužel ceny za výkup se pohybuj́ı velice
ńızko, ale i tak jsme utržili kolem 5 000 Kč.

V požárńım sportu jsme se letos my, dospěláci,
neměli č́ım pochlubit, zato naši mlad́ı hasiči dosaho-
vali krásných výsledk̊u a všechno nám to vynahradili.
Proto také dostali jako odměnu výlet do Velkého
Kośı̌re a lanového centra v Olomouci.

Dne 9. 10. 2016 byl nahlášen požár v Pačlavićıch.
Zásahová jednotka vyrazila na pomoc majiteli panu
Kocourkovi p̌ri uhašeńı požáru hospodá̌rské budovy.
Zásahová jednotka se dostavila v plném počtu.
Posledńı akćı bylo rozsv́ıceńı Vánočńıho stromu
v Pačlavićıch na návsi. Sešla se spousta občanů,
ktěŕı tak p̌rǐsli podpǒrit mladé hasiče. Děti si
p̌ripravily pásmo koled, ṕısniček a básniček. Také
vyrobily vánočńı p̌ráńı a upekly perńıčky.

Závěrem děkujeme za podporu občanů, ktěŕı se
účastńı našich akćı. A také bychom chtěli pop̌rát
úspěšný rok 2017.

Stanislav a Gábina Zdražilovi
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Zpráva TJ Sokol Pačlavice za rok 2016
Sportovńı rok jsme začali, jak bývá zvykem, plesem,
který se uskutečnil 9. ledna 2016. Byl to již V. Spor-
tovńı ples. Jsme velmi rádi, že se opět vydǎril a byl

”
plný dům“ spokojených návštěvńık̊u.

Během ledna a února prob́ıhaly 2× týdně tréninky
v Ośıčanech na umělce a odehrála se p̌rátelská
utkáńı

”
A“ i

”
B“ mužstva na umělce v Morko-

vićıch. Spolu s hasiči jsme prošli obćı v masopustńım
pr̊uvodu a 20. 1. se věťsina členů zúčastnila výročńı
schůze Sokola. V b̌reznu se na prvńı jarńı zápasy
p̌ripravovalo ȟrǐstě, šatny, okoĺı areálu a také proběhl
sběr železa. V červenci jsme na ȟrǐsti zorganizo-
vali dětský den s táborákem a uspǒrádali zábavu
se skupinou Reflexy. Dále jsme se zúčastnili tur-
naje v Tǐst́ıně, kde naše

”
B“ mužstvo obsadilo

1. ḿısto. Tradičně proběhl také nohejbalový tur-
naj, který se uskutečnil v zá̌ŕı za účasti 6 mužstev.
Po skončeńı fotbalové sezóny se uskutečnilo několik
daľśıch brigád na úklid list́ı, šaten a okoĺı, aby vše
bylo p̌ripraveno na jaro. Něktěŕı z našich fotbalist̊u
se 26. 11. zúčastnili turnaje Mikroregionu Morkov-

sko v hale v Morkovićıch, kde obsadili 5. ḿısto.
V Pačlavićıch se ani ke konci roku nezaháĺı. Prosi-
nec je vždy ve znameńı hokeje a také fotbalu a letos
poprvé i stolńıho tenisu. Na Štědrý den nechyběl ho-
kejový turnaj na betonku, kde se sešlo nejen dost
hráč̊u, ale i fanoušk̊u. Dne 30. prosince proběhlo
velké finále Vánočńıho turnaje ve stolńım tenise, do
kterého postoupilo 8 borc̊u ze 16 účastńık̊u dlou-
hodobé fáze tohoto turnaje. V́ıtězem se stal Marek
Bleša, 2. ḿısto obsadil Martin Grepl a na 3. ḿıstě
skončil Jaroslav Kapounek.

Rok 2016 jsme zakončili silvestrovským fotbálkem
na umělce v Ośıčanech, kam si p̌rǐslo zahrát
24 hráč̊u. I p̌res chladné počaśı podpǒrilo hráče
i několik divák̊u. Co se fotbalových výsledk̊u našich
mužstev týče, uplynulý rok 2016 je popsán dále. Po
p̌rezimováńı na krásném 2. ḿıstě I.B ťŕıdy sk. A Jiho-
moravského kraje mohlo naše

”
áčko“ hrát naprosto

uvolněně, protože ćıl, udržet se v krajské soutěži,
byl už po podzimńı části splněn. Z mužstva opravdu
čǐsela pohoda.
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Po šesti v́ıtězstv́ıch, z nichž
bychom p̌ripomněli dvě
poetická odpoledne, ve
kterých hoši rozsťŕıleli doma
Soběšice 9:1 a sťrelnici
si otev̌reli i v Rouśınově,
kterému nadělili na jeho
ȟrǐsti 1:11, pěti reḿızách,
z nichž cenná byla ta v osla-
bené sestavě ve Vyškově
a doma se zachraňuj́ıćı se
Ĺı̌sńı C, kdy k nám p̌rijel mix
hráč̊u A i B mužstva, a dvou
prohrách, uhájil soubor pod
vedeńım Leoše Svobodńıka
celkové druhé ḿısto. Ročńık
2015/2016 se tedy stal zat́ım
nejúspěšněǰśım v historii exis-
tence fotbalu v Pačlavićıch.
V podzimńı části nové
sezóny 2016/2017 začal tým
v́ıtězstv́ım ve Vilémovićıch.
Pak se ale po kruté domáćı
proȟre s Rájcem-Jesťreb́ı 1:7
dostalo mužstvo do hluboké
krize. Následovala prohra
na Startu Brno 5:0, smolné
prohry doma s Babicemi 1:2
a v Podoĺı 2:0.

Tabulka
”

A“ týmu

Tým Z V R P Skóre B +/–

1. TJ Start Brno 13 11 0 2 53:13 33 15

2. FK Pačlavice – Dětkovice 13 9 0 4 28:22 27 6
3. SK Babice n. Svitavou 13 8 1 4 31:18 25 7

4. FC Čeb́ın 13 7 2 4 21:20 23 2

5. SK Jedovnice 13 7 1 5 31:27 22 -2

6. FK MKZ Rájec-Jesťreb́ı 13 6 2 5 36:28 20 2

7. FK Podoĺı u Brna 13 6 2 5 18:15 20 2

8. SK Slavkov u Brna 13 6 1 6 26:25 19 4

9. SK Sokol Lipovec 13 6 1 6 27:27 19 -2

10. TJ Sokol Rudice 13 4 2 7 18:24 14 -7

11. FC Slovan Brno 13 4 2 7 15:33 14 -7

12. FC Soběšice 13 2 4 7 16:38 10 -11

13. FK Černá Hora 13 3 0 10 20:31 9 -9

14. TJ Vilémovice 13 1 4 8 17:36 7 -11

Tabulka
”

B“ týmu

Tým Z V R P Skóre B +/–

1. FKD B 12 11 1 0 63:17 34 16

2. TJ Lysovice 12 9 2 1 37:10 29 5

3. TJ Sokol Dědice 12 9 1 2 63:22 28 10

4. Slovan Ivanovice na Hané 12 8 1 3 46:23 25 -2

5. FK Pačlavice – Dětkovice B 12 7 2 3 30:23 23 5
6. Sokol Opatovice 12 7 0 5 41:27 21 3

7. TJ Komǒrany 12 5 0 7 24:29 15 15

8. Sokol Moravské Málkovice 12 4 2 6 23:27 14 -7

9. TJ Habrovany 12 3 2 7 15:41 11 -4

10. Sokol Chvalkovice na Hané 12 1 5 6 15:35 8 -10

11. TJ Rychtá̌rov 12 1 4 7 11:36 7 -14

12. TJ Kučerov 12 2 1 9 15:58 7 -11

13. TJ Hoštice - Heroltice 12 0 1 11 8:43 1 -17

Na v́ıtěznou vlnu se mančaftu podǎrilo naskočit
v domáćım zápase se Slovanem Brno v́ıtězstv́ım
3:0. Venku si pak Pačlavice v pohodě poradily se
Soběšicemi 0:4, doma porazily Lipovec 3:1 a Je-
dovnici srazily na kolena v́ıtězstv́ım 2:3 ve druhé
minutě nastaveného času. Krize byla definitivně
v nenávratnu. Přǐsla povinná domáćı výhra s Ru-
dicemi 2:0 a stejným poměrem pokǒrily Pačlavice
ve venkovńım duelu Čeb́ın. V́ıtězné tažeńı tým za-
končil dvěma domáćımi výhrami, 3:1 s Černou Ho-
rou a 2:1 se Slavkovem. Tato osmizápasová spanilá
j́ızda vynesla mužstvo z dolńıch pater tabulky až
na celkové 2. ḿısto se ziskem 27 bodů, tedy jen
6 bodů za vedoućım Startem Brno. Náš tým znovu
prokázal, že paťŕı mezi nejlepš́ı mužstva této krajské
soutěže. Pačlavské béčko na podzim odehrálo 12
utkáńı, z nichž 7 vyhrálo, 3 prohrálo a dvakrát remi-

zovalo. Po podzimńı části tedy skončilo na 5. ḿıstě.
D́ıky tomuto uḿıstěńı to byl zat́ım nejlepš́ı podzim
našeho béčka od doby, co hraje III. ťŕıdu, což už jsou
3 roky.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem našim fa-
noušk̊um, a to za návštěvy jak doma, tak i na ven-
kovńıch zápasech. D́ık paťŕı našemu obecńımu ú̌radu
a daľśım sponzor̊um, ktěŕı podporuj́ı náš odd́ıl. D́ıky
nim můžeme dob̌re reprezentovat naši obec. Vzhle-
dem k výsledk̊um našeho

”
áčka“ už i v Brně v́ı, kde

jsou Pačlavice. Děkujeme také hasič̊um, s jejichž
spolupraćı organizujeme mnoho akćı během celého
roku. Takže sportu zdar a na fotbale na viděnou!

Za TJ Sokol Pačlavice
Jǐŕı Soldán a Mgr. Bronislav Mich
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TJ Sokol Pornice v roce 2016
Počet stávaj́ıćıch členů naš́ı tělocvičné jednoty je 17.
Sportovńı činnost́ı v zimńıch měśıćıch je cvičeńı na
jednoduchém ná̌rad́ı jako je orbitrek, posilovaćı la-
vice, leg master, veslovaćı trenažér, šipky, stolńı te-
nis a fotbal. Za p̌ŕıznivého počaśı využ́ıváme ȟrǐstě
na rekreačńı volejbal, nohejbal a fotbal. Prvńı jarńı
akćı jako každoročně bylo páleńı čarodějnic na so-
kolské zahradě s opékáńım špekáčk̊u.

Pro velký úspěch jsme ve spolupráci s Obecńım
ú̌radem Pačlavice zorganizovali již čtvrtý ročńık
dětského sportovńıho rybǎreńı na ḿıstńım rybńıce
Švábka metodou chyt’ a pust’, které se konalo
v sobotu 21. 5. 2016. Akce proběhla s odborným
dozorem, možné bylo i zapůjčeńı udic, návnad
a všeho poťrebného k rybǎreńı. Za úlovky čekala
děti sladká odměněna, p̌ripravena pro ně byla také
tombola. Něktěŕı účastńıci též využili možnosti
proj́ıžd’ky lod’kou po rybńıce. Za krásného, slunného
počaśı byla velmi dobrá účast mladých rybá̌r̊u
i s rodičovským doprovodem. Nejvěťśım úlovkem
se pochlubila Justýnka Raclavská, a to pstruhem
41 cm, daľśı následovali Břet’a Slav́ık s kaprem 38 cm
a karasem 36 cm, Daniel Hr̊uša – 2 kap̌ri 37 cm. Pro
děti i dospělé tu samožrejmě bylo zajǐstěno bohaté
občerstveńı. Doufáme, že si všichni odnesli z naš́ı
akce hodně zážitk̊u a děkujeme, že strávili sobotu
v naš́ı společnosti. Také prob́ıhal závod

”
Mikroregi-

onem Morkovsko na kole“ se stanovǐstěm u rybńıku
Švábka, kde se mohli všichni zúčastněńı občerstvit,
nabrat daľśıch sil a chv́ıli relaxovat.

U p̌ŕıležitosti zahájeńı prázdnin v sobotu 2. července
jsme uspǒrádali dětské odpoledne, které paťrilo
všem dětem. Za velmi p̌ŕıjemného slunného počaśı
p̌rineslo zúčastněným spoustu her, soutěž́ı, zábavy
a také trochu poučeńı. Součást́ı programu byl dětský
kolotoč, na kterém se děti vydováděly. Naše pozváńı
p̌rijal Dětský sbor dobrovolných hasič̊u z Morko-
vic s jejich ukázkou zásahu, která se všem velmi
ĺıbila. Velký d́ık paťŕı všem sponzor̊um, ktěŕı se
pod́ıleli finančńım p̌ŕıspěvkem nebo dárkem do tom-
boly. Zaplněná sokolská zahrada nám byla obrovskou
odměnou.

Podzim byl ve znameńı pǒrádáńı halloweenu, kdy
šikovné ruce dět́ı s pomoćı dospělých tvǒrily z dýńı
strašidýlka a r̊uzné p̌ŕı̌serky. Všichni p̌ŕıtomńı také
zhlédli moc hezkou p̌rehĺıdku masek, p̌revlek̊u
a kostýmů. Odměnou za vytvǒrená d́ıla byly malým
umělc̊um sladkosti a občerstveńı. Velmi zdǎrilou
pracovńı akćı s následnou ochutnávkou byla za-
bijačka. V měśıci listopadu byl proveden svoz ko-
vového odpadu v obci. T́ımto chceme poděkovat
všem zúčastněným občanům.

Kolem vstupu na sokolskou zahradu jsme vysadili
nové tuje, byl proveden ǒrez stávaj́ıćıch stromů,
p̌ŕıprava palivového ďŕıv́ı a celoročńı úklidové práce
a úpravy na sokolské zahradě. Všem děkujeme za
p̌ŕızeň a těš́ıme se na daľśı spolupráci i v roce
letošńım. Sportu zdar!

Marie Knéblová
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Myslivecký spolek Pačlavice v roce 2016
Rozloha honitby, na které spolek hospodǎril, se od
roku 2015 nezměnila, celkem č́ıtá 1 448 ha, z toho
345 ha lesa. Vše na katastrech Pačlavic, Pornic
a Lhoty. Počet členů máme také stejný – 27 členů a 2
adepty z minulého roku. Činnost členské základny
ř́ıd́ı pětičlenný výbor.

Naše celoročńı pracovńı činnost má každý rok po-
dobnou osnovu. V zimě zač́ınáme p̌rikrmováńım
zvě̌re. Srnč́ı, jeleńı a danč́ı p̌rikrmujeme senem, ja-
drným krmivem a od ledna i řepou. Zaj́ıce řepou
a senem a bažanty pšenićı. Seno si suš́ıme sami,
řepu, cca 60 q, kupujeme z Agrodružstva Morko-
vice, stejně i druhǒradé obiĺı, min. 50 q. Zbytkové
obiĺı a plevy nám Agrodružstvo a Oseva poskytuj́ı
zpravidla zdarma. V únoru také pravidelně pǒrádáme
tradičńı ples v Pačlavićıch. Stejně jako minulé roky
bylo 260 plat́ıćıch návštěvńık̊u spokojeno.

Jarńı měśıce a začátek léta jsou pro nás pra-
covńı. Čist́ıme a desinfikujeme krmelce, opravujeme
zásypy, krmelce a zǎŕızeńı určená pro lov zvě̌re,
tj. posedy a kazatelny. Vyrobili jsme dva nové po-
sedy a jednu kazatelnu. V b̌reznu jsme ručně sklidili
20 q kukǔričných klas̊u, které jsme nechávali jako
p̌ŕırodńı krmelǐstě na poli až do jara. Vy̌rezali prutńık
v Pornićıch. Nasušili 15 q sena z pronajaté louky. Po
žńıch jsme ve spolupráci z Agrodružstvem a pod-
nikem Oseva doplnili sklad poťrebným množstv́ım
dvojkového obiĺı na zimńı p̌rikrmováńı. Opět jsme
za obilný odpad pomohli vyčistit transportńı linky
čističky obiĺı. V ř́ıjnu jsme si sklidili a zakrechto-
vali objednanou řepu od Agrodružstva. Pro zlepšeńı

zazvě̌reńı honitby jsme jako každý rok koupili 40
vynesených bažant́ıch slepic a 120 kachňat kachny
b̌rezňačky.

Od začátku ř́ıjna zač́ıná lovecká sezona: Divokých
kachen, které jsme vypouštěli jsme ulovili 96. Chov
bažant̊u a zaj́ıc̊u nám likviduje p̌redevš́ım černá zvě̌r,
lǐsky a velkoplošné hospodǎreńı. Bažant̊u jsme ulo-
vili 8 a 3 zaj́ıce na ples do tomboly. Stav srnč́ı zvě̌re
nám také stagnuje. Z plánovaných 30 kus̊u jsme
ulovili jen 7 srnc̊u, 5 srn a 4 srnčata. 8 kus̊u uhy-
nulo nebo bylo zabito autem. Zato stavy divočák̊u se
k nelibosti zemědělc̊u, lesńık̊u i nás neustále zvyšuj́ı
a dělaj́ı velké škody, které my muśıme platit. Celkem
jsme na samostatných lovech a naháňkách ulovili 57
divočák̊u, p̌revážně lončák̊u a selat. Také na jeleńı
zvě̌r, která se u nás vyskytuje, máme povolen odsťrel
z důvodů velkých škod jak v lese, tak na poĺıch. Loni
jsme ulovili 2 jeleny a 2 laně. Danč́ı zvě̌r máme sice
normovanou, ale z důvodů malého výskytu ji lov́ıme
jen omezeně. Ulovili jsme jednoho daňka a jedno
danče. Zvě̌re myslivosti škod́ıćı je u nás v honitbě
v́ıc než zvě̌re drobné, kterou se p̌revážně škod́ıćı zvě̌r
živ́ı. Paťŕı sem lǐsky, kuny, jezevci a pernat́ı dravci,
ktěŕı jsou ovšem hájeni. Ulovili jsme 17 lǐsek, 2 kuny
a jednoho jezevce.

Pro zvládnut́ı celoročńı práce bylo nutné, aby se za-
pojili všichni členové spolku, adepty nevyj́ımaje. Cel-
kem jsme ve všech vyjmenovaných činnostech od-
pracovali 1 620 hodin, tj. pr̊uměr 56 hodin na člena.

Bohumil Hanáček, p̌redseda spolku
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ZO Českého svazu včelǎr̊u, z.s. Pačlavice
Před 87 lety byl založen včelǎrský spolek pro
Pačlavice a okolńı vesnice – Lhotu, Pornice, Prask-
lice, Ośıčany, Koválovice a Dětkovice. V krátké době
měl spolek 38 členů, počet včelstev neńı znám.
V současnosti máme 125 včelstev, 16 členů, z toho
2 ženy. Oficiálńı název je Základńı organizace Český
svaz včelǎr̊u (ZO ČSV z.s.). Každý rok máme
šest schůźı, na kterých se projednávaj́ı organizačńı
záležitosti a zdravotńı stav včelstev. V nemalé ḿı̌re
se dbá na vzděláváńı, v rámci kterého se naši členové
účastńı Včelǎrské akademie, jenž pǒrádá Okresńı
organizace ČSV ve Zĺıně. U p̌ŕıležitosti 85. výroč́ı
založeńı spolku jsme také zorganizovali p̌rednášku
s doc. Vladiḿırem Ptáčkem, rodákem z Pornic, který
uč́ı na Mendelově univerzitě v Brně.

V posledńı době prob́ıhala v tisku negativńı
kampaň týkaj́ıćı se kvality českého medu společnosti
Včelpo s.r.o. Mohu ubezpečit naše spoluobčany,
konzumenty medu, že med p̌ŕımo od včelǎre v naš́ı
oblasti je nezávadný a lidskému zdrav́ı prospěšný.

Na východ od naš́ı krajiny se uvád́ı, že med a včeĺı
produkty jsou léčivé. Matěŕı kašička, pyl, včeĺı jed,
propolis a také včelami ozá̌rená voda působ́ı na
zḿırněńı lidských pot́ıž́ı. Podrobně vše popisuje dok-
tor Handl z Brna ve své publikaci

”
Léčeńı včeĺımi

produkty“ a také doktorka Hajdušková, praktická
lékǎrka. Pro porovnáńı a lepš́ı obeznámeńı spo-
luobčanů uvád́ım počty včelǎr̊u a včelstev v současné
době a ďŕıve.

Dnes Dř́ıve

Lhota 2 včelǎri, 24 včelstev 11 včelǎr̊u, 100 včelstev

Pačlavice 3 včelǎri, 20 včelstev 7 včelǎr̊u, 47 včelstev

Pornice 5 včelǎr̊u, 30 včelstev 7 včelǎr̊u, 36 včelstev

Prasklice 6 včelǎr̊u, 41 včelstev 9 včelǎr̊u, 53 včelstev

Z již uvedených 16 členů našeho spolku máme do
60 let 9 členů a nad 60 let 7 členů. Nejmladš́ımu je
20 rok̊u. Nejstařśı se narodil 1. 1. 1930, a proto mu
celá naše organizace p̌reje pevné zdrav́ı, aby se mohl
ještě dlouho starat o svá včelstva.

Karel Soukeńık, jednatel ZO ČSV Pačlavice

Kompletní 
renovace střech

Dalibor Kellner
Tel. 776 180 126

Pačlavice 185

Klempířské, tesařské 
a pokrývačské práce

Harmonogram svozu plastového odpadu

13. ledna 28. dubna 21. července 20. ř́ıjna
17. února 19. května 18. srpna 10. listopadu
17. b̌rezna 16. června 15. zá̌ŕı 15. prosince

Naplněné pytle nachystejte p̌red Váš dům vždy ve čtvrtek
do 17 hodin. Jestliže pytel nenaplńıte, vyčkejte daľśıho pra-
videlného svozu. Pokud Vám pytle nebudou stačit, můžete si
na obecńım ú̌radě vyzvednout daľśı.
Co paťŕı do žlutého pytle: sešlápnuté plastové PET lahve
(od nápoj̊u, jedlého oleje, octu), plastové obaly od jogurt̊u,
kečupu, hǒrčice atd., plastové tašky, mikrotenové sáčky, baĺıćı
fólie, plastové obaly od praćıch, čist́ıćıch, avivážńıch, kosme-
tických prosťredk̊u, polystyrén v menš́ıch kusech, paṕırové
obaly od mléka a džus̊u (tzv. tetra packy – nápojové kar-
tony).

Informace sesb́ıral Mgr. Bronislav Mich. Sazbu textu provedl
Mgr. Radek Strnadel. Vydala Obec Pačlavice v dubnu 2017 jako
svou 1. publikaci v tomto roce.
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